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Csongrád megye l-es és 4-es számú egyéni választókerület 

A 2. fordulóba jutott képviselőjelöltek 
Az áprilisi országgyűlési választások előtt már 
segítséget nyúj to t tunk olvasóinknak azzal, hogy 
bemuta t tuk a Csongrád megyei hét egyéni vá-
lasztókörzetben induló képviselőjelölteket. Mi-
vel Vásárhelyen egy mandátum sorsa már eldőlt, 
így a két forduló között a „maradék" hat kör-

Magyar Szocialista Párt 

Újhelyi István 
- Megtisztelő a bizalom, amely-
lyel az első fordulóban választó-
im támogattak és szavazataikkal 
az első helyre juttattak - mondta 
Újhelyi István, a Magyar Szocia-
lista Párt képviselőjelöltje. 

Bízom benne, hogy képviselő-
vé választásomat követően egy 
új, tisztességes, emberibb politi-
kai stílussal, nagy munkabírá-
sommal szolgálhatom meg vá-
lasztóim bizalmát. Leszögezte: 
képviselőként azon munkálko-
dik majd, hogy ne csak a rá sza-
vazó, hanem a körzetében élő va-
lamennyi polgár érdekeit képvi-
selje a parlamentben. 

A szocialista párt reményei 
szerint az elmúlt napok uszító és 
tévinformációkon alapuló kor-
mányzati kampányát követően 
április 21. után a józan higgadt-
ság, a derű visszatér a politikai 
közéletbe. 

Újhelyi István a következő na-
pok legfontosabb feladatának ne-
vezte, hogy programját még rész-
letesebben megismertesse a vá-
lasztópolgárokkal. Ezek közül ki-
emelt helyen áll a munkahelyte-
remtés, az MS-ös és az elkerülök 
megépítése, a közbiztonság to-
vábbi javítása, a lakótelepeken 
élók helyzetének megkönnyítése 
és nem utolsósorban a térség 
mezőgazdasági termelőinek, vi-
rágkertészeinek helyzetbe hozá-
sa. 

Medgyessy Péter kormánya to-
vább viszi azokat az intézkedése-
ket, amelyek az emberek javát 
szolgálják. így a lakás- és tandíj-
hitelek folyósítását a híresztelé-
sekkel ellentétben nem szünte-
tik be. Újhelyi István ugyanak-

Fidesz-MPP-MDF 

Vincze László 

zetben állva maradt jelölteket, azaz az első három 
hely valamelyikén végzett politikusokat mutat -
juk be, akik esélyesek a végső győzelemre is. A 
második fordulóba egyébként azok az egyéni 
képviselőjelöltek juthattak, akik az első fordu-
lóban az első három hely valamelyikén végeztek, 

Fidesz-MPP-MDF 

vagy legalább 15 százalékos választási eredményt 
értek el.Szerkesztőségünk a 2002. országgyűlési 
választásokra készülő pártok vezetőivel még a 
kampány megkezdése előtt megállapodott abban, 
hogy a parlamentbe készülő politikusok egyenlő 
feltételek mellett, azonos terjedelemben, sza-

badon beszélhetnek saját terveikről, elképzelé-
seikről, célkitűzéseikről és pár t juk programjáról 
is.Ma a Délmagyarország és a Délvilág hasábjain 
a Csongrád megyei l -es és 4-es körzet első három 
helyezettje fej thet i ki részletesen programját, 
számolhat be a két forduló között i feladatairól. 

Centrum Párt 

kor cáfolta, hogy a Med-
gyessy-kormány tandíjat vezetne 
be. Ezzel szemben 30 százalék-
kal emelik majd az ösztöndíja-
kat. Egyes népbetegségek gyógy-
szereit ingyenessé teszik. „Fiatal 
családapaként számomra fontos, 
hogy emeljük a gyes és a családi 
pótlék összegét" - mondta. A Fi-
desz suttogó propagandájával 
szemben a szocialisták gázárpo-
litikája sem ró terheket a lakos-
ságra. 

- Ahhoz, hogy a második for-
dulóban megszerezzem a képvi-
selői mandátumot, és így a parla-
mentben megvalósíthassam 
programomat, nagy szükségem 
van a választók további támoga-
tására. Molnár Gyula visszalépé-
séről értesültem, és a Centrum 
jelöltj.ível közöltem, az általa 
képviselt zöld gondolatot érvény-
re juttatom a parlamentben -
fűzte iiozzá Újhelyi István. 

Rákos Tibor 
- Szeged sokat és látványosan 
fejlődött az elmúlt négy eszten-
dőben - hangsúlyozta Rákos Ti-
bor. A Fidesz-MPP-MDF képvi-
selőjelöltje szerint az előző cik-
lusban mindössze 1,5 milliárd, a 
jelenlegi kormányzat vezetése 
mellett azonban több mint 50 
milliárd forint fejlesztésre fordít-
ható pénz áramlott a városba. 

Ennek eredményét helyi lakos-
ként mindannyian nap mint nap 
tapasztalhatjuk - fogalmazott 
Rákos Tibor - ha szurkolóként 
ellátogatunk a megújult sport-
csarnokba, vagy végigsétálunk az 
újjászületett Belvárosban, vagy 
elmegyünk gyermekeinkkel a 
kreatív, korszerű és biztonságos 
játszóterekre, amelyek egyben a 
szülők találkozóhelyévé is vál-
tak. Saját szemünkkel győződhe-
tünk meg arról, hogy a szegediek 
örömmel vették birtokukba, és 
használják a létesítményeket -
mondta a Fidesz jelöltje, aki a je-
lenleg is folyó újszegedi belvíz- és 
szennyvízcsatornázást, az aszfal-
tos utak építését, a Holt-Maros 
rekonstrukcióját, a liget és a Zá-
portó környékének rehabilitáció-
ját a közeli jövő legfontosabb fel-
adatai között említette. 

- Számomra a visszajelzés a 
legfontosabb, mert ez azt jelenti, 
hogy van értelme a munkámnak. 
Az elmúlt vasárnap több szava-
zatot kaptam, mint négy eszten-
dővel ezelőtt. 

Négy éve a kevesebb számú 
voks is a győzelmet jelentette 
számomra. Most hiába szavaz-
tak többen a polgári oldalra, ez is 
kevésnek bizonyult. A választás 
most leegyszerűsödött. Egyik ol-

Magyar Szocialista Párt 

Fábián György 

dalon az eddigi közös értékeink 
és eredményeink védelme, a má-
sikon a jövőnkre vonatkozó bi-
zonytalan ígéretek jelennek meg. 
Mi nem ígérünk, mi vállalunk. 
Vállaljuk azt, hogy a szocialisták 
által megszüntetendő Széchenyi-
-terv keretében elvégezzük a la-
kótelepek otthonainak fűtéskor-
szerűsítését, külső rekonstruk-
cióját. Például Újszegeden ezzel 
40 százalékkal csökkent a 16 
emeletes toronyházban élők fű-
tésszámlája. 

Létrehoztuk a diákhitelt, a 
kedvezményes lakáskölcsönök 
és agrártámogatások rendszerét. 
Ez most mind veszélybe került. 
Kérek mindenkit arra, hogy fele-
lőtlen ígéretek helyett a valós 
vállalásokat támogassa április 
21-én. Külön kérek mindenkit: 
aki eddig megtisztelt bizalmával, 
most erősítse ezt meg - mondta 
Rákos Tibor. 

Molnár Gyula 
- Nagyon köszönöm szavazóim-
nak a bizalmat, hogy az 2002-es 
országgyűlési választások első 
fordulójában a Centrumra és 
rám szavaztak - fogalmazott 
Molnár Gyula. A Centrum Párt 
harmadik helyen végzett, és így a 
második körbe bekerült képvise-
lőjelöltje szerint ez különösen 
bátor tett volt akkor, amikor a 
pártok és a szavazók is „fehérre 
és feketére" játszottak. A rendkí-
vül kiélezett küzdelemben szép 
eredménynek tartom, hogy a két 
nagy párt versenyében nekem is 
sikerült megnyernem a körze-
temben szavazók több mint hat 
százalékának bizalmát - mondta 
a Centrum Párt képviselőjelöltje. 
Molnár Gyula szerint egyetlen rá 
adott szavazat sem vész el, hi-
szen a Centrum az 1 százalékos 
határt jelentősen meghaladva, 
jogosulttá vált az állami támoga-
tásra. így megerősödve ősszel, a 
helyhatósági választásokon még 
jobb eredményt érhetnek el, és 
készülhetnek a négy év múlva 
esedékes országgyűlési választá-
sokra is. A Centrum szerint a vá-
lasztási törvény nem kedvez a 
kis pártoknak, így az öt százalék 
alatt teljesítő erőkre szavazók ér-
dekeit senki sem képviseli a par-
lamentben. Ezért a Cent rum új 
választási törvény megalkotását 
is javasolja majd. 

Molnár Gyula ugyanakkor el-
keserítőnek nevezte, hogy a 
Centrum színeiben induló zöl-
dek most sem jutottak be a par-
lamentbe, holott a fejlett demok-
ráciákban ennek az irányzatnak 
helye van az országgyűlésben, 
sőt a kormányzásban is. „E te-

Független jelölt 

Bertalan Zoltán 

kintetben továbbra is Albániával 
vagyunk egy sorban, holott még 
az európai uniós csatlakozás 
előtt Magyarországon is szükség 
lett volna egy erős zöld vonalra" 
- szögezte le Molnár Gyula, aki a 
Zöld Demokraták Pártja orszá-
gos alelnöki tisztét is betölti. 

- Saját választókörzetemben 
könnyű a helyzetem, hiszen az 
első helyezett Újhelyi István 
olyan tetemes előnnyel vezet, 
hogy nem szorul az én segítsé-
gemre. 

A második helyezett Rákos Ti-
bor pedig az én 6,6 százalékom-
mal sem lenne sokkal kedvezőbb 
helyzetben. A két párt közötti ki-
élezett versenyben pedig nem 
lenne esélyem a szavazatok több-
ségét megszerezni. Ezért a máso-
dik fordulóban nem indulok, 
szavazóimra bízom, kire adják 
voksaikat - jelentette be Molnár 
Gyula. 

- Az első forduló nem döntötte el 
a választások végső kimenetelét. 
Bízom benne, hogy az egyéni je-
löltek a második fordulóban 
megerősítik a jobboldal helyzetét 
- vélekedett Vincze László. A 
rendszerváltozás óta ez az első 
kormány, amely négy év eltelté-
vel több szavazatot kapott, mint 
amennyivel a ciklust megelőző-
en megbízatáshoz juttatták a vá-
lasztópolgárok. Szerintem a szo-
ros eredmény elgondolkodtatta a 
vidék lakosságát, hiszen nem 
szeretnénk, hogy a vidék helyze-
tét budapesti érdekek alapján 
döntsék el. A vidéki választók el 
tudják érni, hogy a polgári kor-
mány megnyerje a választást, eh-
hez azonban 21 -éig szívvel-lélek-
kel és sok munkával, együtt kell 
erősíteni a helyzetünket. 

- A kormányon maradó Fi-
desz-MDF frakciójának tagja-
ként továbbra is hatékonyan sze-
retném képviselni a tizennégy 
választókerületi település és az 
ország érdekeit. Szerintem az 
évek alatt felépített szakmai és 
emberi kapcsolatrendszerem 
gyümölcsöző marad. A folyamat-
ban lévő csongrádi-felgyői 
szennyvízcsatornázás kérdésé-
ben érzéseim szerint az érintet-
tek jól tudják, hogy a polgári kor-
mány különösen fontosnak tar-
totta e két település közös ügyé-
nek segítését. A Felgyő központ-
tal, csongrádi irányítással meg-
valósuló, hetvenkét települést 
összefogó regionális hulladékle-
rakó-beruházás ügyében az elő-
készítő munka sikeresen befeje-
ződött, a pályázatot az előzetes 

egyezteti sek alapján Brüsszel 
nem csak befogadja, hanem tá-
mogatja is, hiszen bizonyára 
nem véletlen, hogy az unió által 
delegált szakértők állítják össze a 
pályázati anyagot. Fontos, hogy 
mihamarabb megélhetéshez jus-
sanak mindazok, akik a jól szer-
vezetten tönkretett cégeknél im-
már végleg elvesztették az állásu-
kat. 

- A mezőgazdaságban meg kell 
tartani a !öldalapú támogatást. 
Az üzletrészek kifizetésének 
megtorpan isa, vagy éppenséggel 
a lakáshitelek kihelyezése körül 
eluralkodott bizonytalanság már 
előrevetíti az esetleges kormány-
váltás utáni helyzetet. Az ország-
gyűlési munkámat a fagykárokat 
szenvedett ,;azdálkodók megse-
gítése érdekében teendő intézke-
dések sürgetésével kívánom kez-
deni. 

- A szavazók többsége a kor-
mányváltásra voksolt, ám ezt az 
akaratot csak a második forduló-
ban lehet véglegesen érvényre 
juttatni, ezért nagyon fontos, 
hogy ápribs 21-én is sokan járul-
janak az urnákhoz - állapította 
meg Fábián György. 

- Egyre biztosabb, hogy az 
MSZP és az SZDSZ alakíthat 
kormányt. Fontosnak tartom, 
hogy a választókörzetből szocia-
lista képviselő jusson az ország-
gyűlésbe. Ellenzékből sok-sok 
igyekezettel el lehet ugyan némi 
eredményt érni, a folyamatban 
lévő és a megkezdésre váró ügyek 
intézésében viszont a parlamenti 
többséghez, vagyis az MSZP-hez, 
illetve az SZDSZ-hez tartozó 
képviselő az ellenzékieknél min-
denkor eredményesebben járhat 
el. 

- Biztos vagyok abban, hogy az 
országgyűlés kormánypárti tag-
jaként hatékonyan folytatni tu-
dom a csongrádi és a felgyői kö-
zös csatornaberuházás ügyében 
megkezdett munkát, hiszen a 
kormányprogramban vállaltuk, 
hogy a több mint tízezer lakosú 
településeken 2006-ig a szenny-
vízelvezetést és -tisztítást meg-
oldjuk, a többi esetében pedig 
legalább elindítjuk a beruházási 
folyamatot. 

- A regionális hulladéklerakó 
ügyében az eddiginél jóval haté-
konyabb munkát kívánok végez-
ni, hiszen egyelőre nem lehet 
tudni, hogy az immár több mint 
hetven település összefogásával, 
Felgyő központtal tervezett léte-
sítményegyüttessel kapcsolat-

ban a hangzatos nyilatkozatokon 
kívül milyen előrelépések történ-
tek. 

- A mezőgazdaságot szerintem 
az MSZP szakemberei által ki-
dolgozott Nemzeti Agrárfejlesz-
tési Program alapján talpra lehet 
állítani. Az agráriumban meg-
kezdett minden jó kezdeménye-
zést folytatni kell, így a családi 
gazdaságok további alakítása és a 
szövetkezeti üzletrészek kifizeté-
se is megtörténik. Az MSZP 
szektorsemleges agráriumban 
gondolkodik. 

- Fontosnak tartom, hogy a 
megfelelő piaci lehetőségek 
megteremtése mellett mihama-
rabb ésszerűsíteni lehessen a 
termelőket sújtó jogszabályo-
kat, így az első teendők között 
át kell alakítani a szőlő- és bor-
ágazatot ellehetetlenítő jövedé-
ki rendszert is. 

- Elsőként megköszönöm, hogy 
nagy számban jöttek el szavazni 
- közölte Bertalan Zoltán. Pozi-
tívnak értékelem, hogy kulturál-
tan választottunk április 7-én, 
egyetlen körzetben sem volt visz-
szaélés. Függetlenként is igen so-
kan voksoltak mellettem és nem 
csak Sándorfalván, hanem a kör-
nyező településeken is. Várható 
volt, hogy a két nagy párt jelöltje 
végez az első két helyen, a kétpó-
lusú választási rendszernek kö-
szönhetően. 

Emellett jó eredménynek tar-
tom a harmadik helyem, hiszen 
1775-en tiszteltek meg bizal-
mukkal. Olyan programot fogal-
maztam meg, mely számos vá-
lasztóéval megegyezett. Úgy ér-
zem, az is szerepet játszott, hogy 
magánemberként is megbecsü-
lést szereztem magamnak, nem-
csak községemben, hanem a kör-
nyező településeken is. Nem ke-
rültem függetlenként hátrányos 
helyzetbe a választáson, de jelen-
tősen hiányzott az a szervezeti 
háttér, ami nagy pártok jelöltjei 
mögött állt. Végül szeretnék kö-
szönetet mondani azoknak a 
magánszemélyeknek, akik sokat 
segítettek a felkészülésben. 

- A realitások azt diktálják, 
hogy független jelölt a második 
fordulóban eredményesen nem 
tudna szerepelni. Ezt a szavazati 
arányok is alátámasztják, mind 
az országosan, mind a körzete-
men belül. Ez azonban nem azt 
jelenti, hogy nem vállalom a sza-
vazóim képviseletét. 

A továbbiakban úgy tudom a 
legjobban képviselni a rám vok-

solók érdekeit, ha annak a párt-
nak a jelöltjét támogatom, aki 
felvállalja programom továbbvi-
telét. 

így a választókörzetemhez tar-
tozó településeken legelső fel-
adatként ki kell építeni a szenny-
vízhálózatot, egészséges ivóvizet 
kell biztosítani mindenkinek, 
ipari parkokat létesítése is elen-
gedhetetlen, emellett igen fontos 
még a megfelelő szociális gon-
doskodás megvalósítása is. 

Jelenleg is folyamatban vannak 
a tárgyalások, hogy kinek a javá-
ra lépek vissza. Szeretném, hogy 
akinek bizalmat szavazok, min-
denáron folytassa és vigye végbe 
az elképzelésemet. Ez erkölcsi 
kötelességem is a rám szavazók-
kal szemben. 

(Bertalan Zoltán tegnap beje-
lentette, hogy Fábián György, az 
MSZP jelöltje javára visszalép.) 


